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                                        PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței extraordinare, online, a Consiliului local  al  Municipiului  

Târgu Mureş din data de  18 martie 2025 

 

 

 

Din totalul de 23 consilieri locali în funcție, sunt prezenți online la începutul ședinței 22 

consilieri.  

Doamna consilier Benedek Theodora se conectează în timpul lucrărilor de ședință. Sunt 

prezenți 23 consilieri. 

Dl. consilier Kelemen: - Bună ziua, dragi colegi, mă auziți? Stimați colegi declar 

deschisă ședința extraordinară a Consiliul Local de azi. Prima dată o să fac prezența, să fie cât de 

cât clar. 

Kovács Mihaly - Levente- prezent, Frunda Csenge Orsolya - prezentă în sală, Kelemen 

Atilla-Márton - prezent, Kerekes Karoly - prezent, Karácsony-Erdei Etel - prezent, Iszlai Tamás-

prezent, Birtalan István-Balázs - prezent, Jakab István Attila - prezent, Szabó Péter - prezent, Csiki 

Zsolt - prezent, Maior Sergiu-Claudiu - prezent în sală, Puiac Ion-Claudiu - prezent, Vulc Cornel-

Cristian - prezent, Moldovan Călin - prezent, Bâta Claudiu - prezent, Pășcan Viorel - prezent, 

Benedek Theodora-Mariana-Nicoleta- absent, Șarlea Horea Arthur- prezent, György Alexandru- 

prezent, Bungărdean Emilian-Tiberiu - prezent, Istrate Mircea-Leontin - prezent, Mașca Dan-Sorin 

- prezent, Veress Beáta - prezent. 

Dl. consilier Kelemen: - Suntem absolut statutari, avem 1 consilier care lipsește. Stimați 

colegi, supun la vot în primă fază ordinea de zi, după cum știți avem un singur proiect pe ordinea 

de zi, dacă este cineva care este împotrivă ordinii de zi sau dacă se abține cineva? Nu. Atunci 

ordinea de zi este aprobată în unanimitate. Mulțumesc foarte mult. Să începem dezbaterea 

proiectului de hotărâre. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico-economici aferenți 

obiectivului de investiții „Prelungire Calea Sighișoarei – tronson de legătură între str. Budiului și 

autostrada Transilvania, inclusiv lucrări de protejare și deviere rețele”, parte integrantă din 

proiectul „Realizare inel ocolitor al Municipiului Târgu Mureș prin interconectarea autostrăzii A3, 

E60, DN15, DJ152A” – tronson 3. 

Dl. consilier Kelemen: - Dacă vrea să intervină cineva? 

Dl. consilier Șarlea: - Da, aș vrea să spun eu ceva. 

Dl. consilier Kelemen: - Vă rog frumos, domnul Șarlea aveți cuvântul. 

Dl. consilier Șarlea: - Da. Mulțumesc. În primul rând, trebuie să fim corecți și să spunem 

că proiectul pentru această stradă la marginea orașului a început în jurul anului 2008 și de atunci 
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ne chinuim să finalizăm un studiu de fezabilitate. Au durat în jur de 4 ani de la reluarea 

documentației tehnice să ajungem azi la obținerea unui aviz tehnic al CNAIR, un aviz fără de care 

nu se poate implementa acest proiect. Foarte mult, timp. Asta înseamnă că nu vom circula mai 

repede de anul 2030 pe această străduță. Eu cred că este un lucru dezamăgitor pentru un oraș ca 

Târgu Mureș. Sper că autoritățile, colegii noștri se vor mișca mai repede pentru derularea licitației 

publice pentru execuție. Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult domnul consilier. Dacă sunt alte luări 

de cuvânt? 

Dl. consilier Bungărdean: - Aș dori eu să iau cuvântul și în același timp o întrebare, 

dacă vă rog să îmi puteți răspunde, cu privire la sursa de finanțare, aș dori să.. nu am găsit pur și 

simplu în documentație cât la sută va fi suportat din bugetul local? Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Doamna director, doamna Ijac, răspundeți dumneavoastră? 

Numai o clipă. Haideți, vă rog. Haideți. Vă rog aici, doamna Ijac vă răspunde.  

Dna. șef serviciu Ijac: - Bună ziua. Între Primăria Târgu Mureș și CNAIR există un 

parteneriat cu privire la pregătirea documentației tehnice și elaborarea cererii de finanțare. 

Parteneriatul a fost actualizat în cursul anului 2024, iar sursa de finanțare va fi  programul de 

transport 2021-2027 .Dacă lucrurile se mișcă și noi ne încadrăm în anumite termene, e posibil ca 

această investiție să intre pe prioritatea I a programului de transport prin rețeaua TNT și finanțarea 

primăriei va fi zero. Deci nu va fi contribuție proprie. Mai există și o altă variantă pe prioritatea II 

a programului de transport în care contribuția proprie la investiție va fi de 2% , la finalul referatului 

se precizează acest aspect, cu Programul de Transport 2021-2027 ca și sursa de finanțare. În acest  

parteneriat încheiat CNAIR-ul municipiul Târgu Mureș realizează studiile din bugetul local, iar 

ulterior ele vor putea fi decontate în cadrul cererii de finanțare. 

Dl. consilier Bungărdean: - Vă mulțumesc.  

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult.  

Dl. consilier Mașca:- Aș dori să …. Se poate? 

Dl. consilier Kelemen: - Domnișoară Frunda vă rog să închideți microfonul. 

Dl. consilier Kelemen: - Bine. Nu vă supărați, nu am înțeles cine e… 

Dl. consilier Mașca:- Dan Mașca sunt , dacă se poate. 

Dl. consilier Kelemen: - Domnul Mașca aveți cuvântul. 

Dl. consilier Mașca:- În completare la ce zicea doamna Ijac aș dori să mi se spună.. Deci 

acest calendar pentru a prinde aceste finanțări? Ce înseamnă mai exact? Se știe clar ce înseamnă 

mai exact, care sunt pașii următori? Ce șanse sunt să se prindă această finanțare?  

Cealaltă întrebare este că noi am mai participat cu municipalitatea și pe vremuri și când 

era vorba de acel IBM Digital, Mureș digital și am fost pe locul 26 din 24 de proiecte finanțate pe 

nivel de țară și aici va fi același lucru va fi o competiție de proiecte depuse de toate municipalitățile 

din țară și ministerele sau cine se ocupă de astea și va fi finanțat o sumă limitată presupun, sau e 

sută la sută finanțarea asigurată pentru Mureș? 

Dna. șef serviciu Ijac: - Deci când s-au încheiat aceste parteneriate, noi am intrat în 

această listă, dar nu am la mine acel, o să vă transmit acel parteneriat cu calendarul și toți pașii care 

trebuie urmați pe partea asta. E clar că CNAIR-ul nu are încheiate parteneriate cu toate orașele din 

țară, dar și banii sunt limitați, va trebui să ținem cont de niște termene, până la momentul respectiv 

noi mai trebuie să obținem niște avize de la ministere. Acesta este deocamdată un aviz intermediar. 
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Dl. consilier Mașca:- Deci nu știți, asta zic că nu știți de fapt, dacă sunt depuse proiecte 

în valoare mai mare la CNAIR și de alte UAT-uri nu se știe. 

Dna. șef serviciu Ijac:- Sunt depuse dar deocamdată de aceea avem un parteneriat 

semnat pentru că avem asigurată o sursă de finanțare, dar noi trebuie să ne încadrăm în niște 

termene. 

Dl. consilier Mașca:- Am înțeles. Am înțeles. Bine. Mulțumesc frumos. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult și eu. Dacă mai vrea să intervină 

cineva? 

Dl. consilier Mașca:-  Să o prindeți pe doamna Benedek că a intrat online să fie prezentă, 

că este prezentă ca să nu aibă probleme cu ședința. 

Dl. consilier Kelemen: - Cine? 

Dl. consilier Mașca:- Doamna Benedek a intrat și domnia sa în ședință 

Dl. consilier Kelemen: - Sărut mâinile doamna Benedek. 

Dna consilier Benedek: - Mulțumesc că mă urmăriți și sunteți vigilent. 

Dl. consilier Mașca:- Este imposibil să nu vă observăm. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc și eu domnul consilier Mașca. Bine dacă vrea să 

intervină altcineva? Dacă nu sunt, domnul consilier Jakab vreți să luați cuvântul? 

Dl. consilier Jakab: - Nu, nu, nu. 

Dl. consilier Kelemen: - Apare un semn de ăsta, că vă ridicați mâna. Ok, bine, dacă nu 

sunt alte intervenții supun la vot proiectul de hotărâre, o să cer vot nominal ca să fie foarte clar, 

domnul Vice Kovacs vă rog. 

Kovács Mihaly- Levente- pentru, Frunda Csenge Orsolya- pentru, Kelemen Atilla-

Márton- pentru, Kerekes Karoly- pentru, Karácsony-Erdei Etel- pentru, Iszlai Tamás- pentru, 

Birtalan István-Balázs- pentru, Jakab István Attila- pentru, Szabó Péter- pentru, Csiki Zsolt- pentru, 

Maior Sergiu-Claudiu- pentru, Puiac Ion-Claudiu- pentru, Vulc Cornel-Cristian- pentru, Moldovan 

Călin- pentru, Bâta Claudiu- pentru, Pășcan Viorel- pentru, Benedek Theodora-Mariana-Nicoleta- 

pentru, Șarlea Horea Arthur- pentru, György Alexandru- pentru, Bungărdean Emilian-Tiberiu- 

având în vedere că aportul nostru nu este mai mare, de 2 % sunt pentru, Istrate Mircea-Leontin- 

pentru, Mașca Dan-Sorin- pentru, Veress Beáta- pentru. 

Cine este pentru? – 23 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 23 voturi pentru. 

Dl. consilier Kelemen: - Cred că este primul proiect de hotărâre care chiar 100%  este 

aprobat. Mulțumesc foarte mult stimați colegi, am epuizat ordinea de zi, la diverse dacă cineva vrea 

să ia cuvântul. 

Diverse 

Dl. consilier Istrate: - Da, aș vrea să spun. Istrate sunt bună ziua. 

Dl. consilier Kelemen: - Vă rog domnul consilier aveți cuvântul. 

Dl. consilier Istrate: - Din partea cetățenilor se cere, suntem bucuroși că se face 

curățenie în oraș, se adună gunoiul, dar nu s-ar putea să se adune gunoiul și să măture nu la orele 

de vârf, pentru că dimineața se formează cozi după mașinile de gunoi când adună gunoiul. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles, o să fie transmis direcției de specialitate. Dacă 

altcineva vrea să intervină. 

Dl. consilier Istrate: - Am făcut-o și scris și o să depun azi sau mâine. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc domnul consilier. 
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Dl. consilier Istrate: - Ne bucurăm că se face curățenie, dar dacă se poate, să se evite 

orele de vârf. Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles domnul consilier, mulțumesc. Dacă este altă 

intervenție? 

Dl. consilier Șarlea - Șarlea mai vrea să spună ceva. 

Dl. consilier Kelemen: - Vă rog domnul Șarlea aveți cuvântul. 

Dl. consilier Șarlea - Da, e un moment foarte, de bucurie maximă, momentul în care  

trebuie să transmiți și mulțumiri și pe cale de consecință aș dori să mulțumesc domnului primar și 

doamnei arhitect șef pentru eliberarea certificatului de urbanism pentru realizarea podului peste 

râul Mureș. Bineînțeles, cu o întârziere de vreo 9 luni dacă nu mă înșel, dar am speranța că se vor 

mișca mai repede  în perioada de obținere a avizelor tehnice ca să putem apoi să aprobăm un deviz 

general pentru această investiție, să depunem o documentație pentru obținerea finanțării prin 

Programul Operațional Regional, până când mai sunt bani și acolo pentru că și acolo sunt termene 

și bineînțeles să începem lucrările cât mai repede. Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc și eu. Dacă sunt alte intervenții? Dacă nu, atunci 

vă mulțumesc pentru prezență, vă doresc o zi bună în continuare și închei ședința. Mulțumesc. La 

revedere. 

 

         Dl. consilier Kelemen Atilla-Márton – preşedinte de şedinţă ___________________ 

 

 

         Dna Bordi Kinga -  Secretar General  al  Municipiului Târgu Mureş ____________ 

 


